
Ministry of Education
Contract Department

Announcement No. 5 / international / 2008 tender for:
building of 60 schools ( Light steel structure)

Ministry of education / contracts department Bagdad Iraq
announce for a completed project building of 60 schools ( Light steel
structure) in accordance to the Implementing Regulations For Gov-
ernmental Contracts No. (1) 2008 which is considered as fundamen-

tal part of contract that will be signed with the contractor.
All  companies governmental, private (Iraqi and foreign) for those
have the desire to participate in this contract are advised to  Minis-
try of Education / General Directory of School Buildings in the (
Bagdad - Hay Al-Mansoure – front of Al - Zawraa park) to obtain
the tender's documents and conditions, bidders must pay a nonre-
fundable fee of ( 250,000 ) ID ( two hundred and fifty thousand ID )

according to the following condition:
1. Presentation identity of ministry of planning and development
cooperation contractor's license ( grade 1/ constructional) for Iraqi
companies, foreign companies should present a company foundation
certification original copies ratified by the foreign ministry and the

Iraq embassy there in update and valid .
2. Tax status from “the general tax office” and financial status
should be submitted with the commercial offer for the Iraq compa-
nies and foreign companies, branch, bureaus and official agents

holding ratification of Iraqi trade ministry. 
3. The foreign companies with branch or bureaus in Iraq are
requested to submit registration in Iraqi trade Ministry and ratified
from ( companies registrar office ). 
4 . A list of similar works certified by the beneficiary employers.  
5. The offer should be addressed to Ministry of Education / Con-
tract Department and stamped with the official stamp of the com-
pany which clearing the full company name with Tel. No., Mob. No.,

Fax No. and E-mail.
6. The offer validity should be for not less than (90) days from the

closing date.
7. Original receipt should be submitted otherwise the offer will be

disregarded.
8. Unconditioned bid bound, bank guarantee or certified check
issued from / through any reliable Iraqi bank, in the name of com-
pany for Ministry of Education / Contract Department, equaling to
1% from price of tender and validity should be not less than (90)
days, this bid bond will be sequestered in case of failure  to sign the

contract after awarding it .
9. Summary that include capability and experience of company
through C.V. for company includes technical & administrative team
and machines in the addition to company's principal and current
account number and name by use of bank and a certified letter

about the final accounts of the company for the last year.
10. The company which justified responsibility execution of all the

taxes and duties which imposes from the state.
11. Period execution of the contract not exceed ( 5 ) five months, and

one year for maintenance period after receipt of project.
12. Right of company to request advance payment paid after given

bank guaranty from / through any reliable Iraqi bank.
13. Plan for the required work and program to be furnished .

14. The offer shall be submitted to the secretary of " Offers Opening
Committee" at contract department  in a sealed envelope exhibiting

the name and number of tender including two offers:
First : Commercial offer includes all the documents mentioned

above.
Second: Technical offer includes all the technical specifications ,
basing & details design drawing and bill of quantities making by
company shall be priced in ink in both figures & writing  for all
items of the bills, and stamped with the company's official stamp
after signing all pages of the tender documents. Every correction or
crossing out shall be initialed by the tenderer. Figures or writing
required to be filled in the tender shall not be omitted, the submit-

ted offer prices shall be considered as final and nonnegotiable.
15. The company shall bear delay penalties for any unjustified lag
delivery / executing work not exceeding 10% of total value of con-

tract and to be deducted as follows as :
Contract value / Contract period  × 10%

16. Technical conference will be held to answer companies technical
questions at ten a.m. on Wednesday  15  /  10  / 2008 in Ministry of

Education / Contract Department.    
17. CLOSING DATA Sunday 26 / 10 / 2008 at twelve p.m. and if the

closing date will be postponed to the next day in case holiday.
18. The contract department is not required to accept the lowest

bids.
19. Announcement fee will be paid by the successful bidder. 

20. Right of Official cancellation of contract without compensation
tender present.

 Contracts Manager
Email of contracts dep. :moe_contract_dep@ yahoo.com

The wep of MOE :moedu.gov.iq

وزارة التربية / قسم العقود
إعلان مناقصة  رقم ) 5 / دولية /0882( مشروع بناء 68مدرسة بأسلوب

(Light steel structure) البناء الجاهز
تعلن وزارة التـربية -قسـم العقود عن اعلان منـاقصة المـشروع الجاهـز )مفتاح
Light steel struc-( بنـاء 60 مدرسـة ابتـدائيـة باسلـوب البـناء الجـاهز )بـاليـد
 (tureوفقـا لتعليـمات تنـفيذ العقـود الحكومـية رقم )1( لـسنة 2008 وتعـد جزأ لا
يتجزأ من شروط العقد الذي سيتم توقيعه مع الجهة المنفذة علما ان المشروع

ضمن تخصيصات انعاش الاهوار لعام 2008
فعـلى جمـيع الراغـبين بالمـشاركـة من الشـركات الحـكوميـة والأهليـة و الشـركات
الـعربـية و الأجـنبيـة ممن لـديهم الـرغبـة في التقـديم علـى هذه المـناقـصة ،
مـراجعة وزارة الـتربـية / المـديريـة العامـة للابنـية المـدرسيـة ) بغداد  –مقابل
متنزه الزوراء ( لشراء مستنـداتها بمبلغ قدره )  250.000  ( فقط مئتان و خمسون

الف دينار غير قابل للرد وفق الشروط الآتية :
1- تقديم هوية التصنيف للشركة بلاستيكية نافذة صادرة من وزارة التخطيط و
التعـاون الإنمائي إنـشائيـة درجة اولى بـالنسبـة للشركـات العراقـية أما الـشركات
العـربيـة والأجنبـية فـتقوم بـتقديم نـسخة أصلـية مـن شهادة تـأسيـس الشـركة
مـصدقـة من وزارة الخـارجيـة لبـلد الـشركـة و السفـارة العـراقيـة في ذلك البـلد

مجددة ونافذة .
2- تقديم كتاب يبين فيه سلامـة الموقف الضريبي من الهيئة العامة للضرائب
والمـوقف المـالي مع العـرض التجــاري للشـركـات العـراقيـة المشـاركـة وفـروع

الشركات الاجنبية ومكاتب وكلائها المسجلة رسميا في وزارة التجارة العراقية . 
3- على الشـركات غيـر العراقيـة التي لها مكـاتب او فروع في العـراق تقديم ما

يؤيد تسجيلها لدى وزارة التجارة العراقية ومصدقة من دائرة مسجل الشركات.
4- الإعمال الممـاثلة المنفـذة من قبل الشـركة مع ذكـر عنوان الجهـات و الدوائر

التي تم العمل فيها مع تقديم ما يثبت ذلك .
5- ان يكون العـطاء مـعنونـا الى وزارة الـتربيـة - قسـم العقود و مـختومـا بختم
الـشـركـة مـوضح فـيه عنـوان الـشـركـة وأرقـام الهــواتف والفـاكـس والبـريـد
الالكتروني و النقال و موضحا اسم وتوقيع مقدم العطاء وصفته الرسمية في

الشركة.
6- ان يكون العطاء المقدم نافذاً لمدة لا تقل عن )90( يوماً من تاريخ الغلق .

7- يرفق وصل الشراء النسخـة الأصلية مع مستندات المنـاقصة  وسيتم إهمال
العطاء خلاف ذلك.

8- تقـديم التـأمينـات الأوليـة بـصك مصـدق او خطـاب ضمــان من أي مصـرف
معـتمد في الـعراق بمبـلغ 1% من مبلغ العـطاء علـى ان يكون بـاسم الشـركة او
مـديرها المفـوض لأمر وزارة التربيـة / قسم العقود نـافذاً لمدة لا تقل عن )90(
يومـاً وسوف تـصادر هـذه  التـأمينـات في حالـة عدم تـوقيع العـقد بعـد تبليغه

الإحالة .
9- تقـديم نبذة عن قدرة وخبرة الشركـة في مجال التخصص للمقاولة من خلال
الـسيـرة الــذاتيـة .)C.V( للـشـركــة يتـضمـن الكــادر الفنـي و الإداري والآليـات
بـالإضـافـة إلـى رأسمـال الشـركـة ورقـم حسـابهـا الجـاري واسـم المصـرف الـذي
تتعامل معه الشركـة مع نسخة من الحسـابات الختامية المـصادق عليها من قبل

المحاسب القانوني لآخر سنة.
10- تتحمل الشركة التي يحال بعهدتها  تنفيذ المشروع كافة الضرائب و الرسوم

التي تفرض من قبل الدولة.
11- تكون مـدة تنفيذ المقاولة  لا تزيـد على )5( خمسة اشهر و مـدة الصيانة سنة

كاملة من تاريخ الاستلام الأولي.
12- يحق للشـركة طلب سلفـة تشغيليـة مقابل خطـاب ضمان صـادر من مصرف

معتمد في العراق.
13- طريـقة و منـهج تقدم العـمل و تفاصـيل و نوع المعـدات المستخـدمة في

العمل.
14- يتم تـسليم العطاءات  لـدى سكرتاريـة لجنة فتح العطـاءات في قسم العقود

بظرف مغلق يحتوي على عرضين:
الأول: تجاري ويضم جميع المستمسكات التي تم  ذكرها آنفا .

الثـاني: فـني ويتـضمن جـميع المـواصفـات الـفنيــة المطلـوبـة و الـتصــاميم
الاسـاسيـة و التـفصيلـية و جـدول الكميـات المعـدة من قبـل شركـة و المختـومة
بخـتمهـا و مـسعـره لجـميع فقــرات المشـروع رقمـا وكتـابـة بـدقـة و تعـد أسعـار

العطاءات المقدمة أسعارا نهائية وغير قابلة للتفاوض بعد الفتح و التحليل .
15- تـتحمل الشـركة المتعـاقد معهـا غرامـات تأخيـرية في حـالة الـتأخيـر في انجاز
المشـروع علـى ان لا تـزيـد عـن 10% من المـبلغ الكلـي للعقـد وتحتـسب كـالأتي:

X 10%     )مبلغ العقد/   مدة العقد(
16- سـيعقد مـؤتمر فنـي للإجابـة عن استفـسارات الـشركـات في السـاعة العـاشرة

صباح يوم  الاربعاء المصادف 15 / 10 / 2008 في قسم العقود .
17- يكـون تـاريـخ غلق المنــاقصـة يـوم الاحــد المصـادف 26 / 10 /2008 الـسـاعـة
الـثانيـة عشـرة ظهرا و إذا صـادف يوم الغلق عـطلة رسـمية فـإن اليوم الـتالي
سيكون تاريخ الغـلق ولا يقبل أي عطاء بعد غلق المناقـصة ويحق للشركات التي

قدمت عروضها ان تحضر عملية فتح العطاءات.
18- الدائرة غير ملزمة بقبول أوطأ العطاءات.

19- يتحمل من ترسو عليه المناقصة الأجور لآخر نشر للإعلان . 
20- للدائـرة الحق في الغـاء المنـاقصـة من دون تعـويض مقـدم العطـاء و يعاد

ثمن شراء مستندات المناقصة فقط.

مدير العقود
moe_contract_dep@ yahoo.Com   : البريد الالكتروني لقسم العقود

للاطلاع على تعليمات تنفيذ العقود الدخول الى موقع المركز الاستشاري
www.Pac-iraq.org         : للتعاقدات العامـة / دليل التعاقدات العامة


